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 PROTOKÓŁ  Nr XXXV/14 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  25 marca 2014 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
   
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych) i otworzył obrady XXXV sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
   
1) Brzezicki Józef 
2) Burnat Krystyna 
3)   Czarnota Zdzisław 
4) Goc Robert 
5) Janczyk Paweł 
6) Kimla Renata 
7) Konopa Halina 
8) Laskowski Mieczysław 
9) Przynoga Franciszek 
10) Rodak Jerzy 
11) Smaga Anatol 
12) Stanisławski Mikołaj 
13) Wdowiak Mirosław 
 
Nieobecni: 
Sawicki Marek 
Maria Żołnowska 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
 
 

 Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1) Adam Gliniak - Burmistrz 
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny Urzędu  Miejskiego 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego 
5) Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
6) Władysław Kozłowski  – Sołtys wsi Czyżówek 
7) Zdzisław  Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 
8) Wojciech Kaczmarski – Kierownik referatu Gospodarki Komunalnej 
9) Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej 
10) Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom 
11) Alicja Balik – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I. Sprawy regulaminowe 
1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany w 

porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
 

                    Prowadzi Przewodniczący Rady Miejskiej  
II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 
- Burmistrza Iłowej,  
- Przewodniczących komisji stałych  Rady Miejskiej w Iłowej. 
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2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  
 

3. Informacja na temat bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Iłowa w 

2013 roku – referuje podinspektor Ryszard Hryniewiecki, Komendant Komisariatu Policji 

w Iłowej 

4. Informacja z działalności Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Ośrodków Integracji Społecznej – referuje E. Sowa, Pełnomocnik Burmistrza ds. 

Przeciwdziałania Uzależnieniom. 

5. Przyjęcie uchwały w sprawie: 

1) opłat za zajęcie pasa drogowego – referuje Przewodniczący Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 

144), 

2) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Iłowa – referuje A. Balik, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej 

(Druk Nr 145), 

3) wyodrębnienia w budżecie Gminy Iłowa środków stanowiących fundusz sołecki – referuje 

Sekretarz Gminy (Druk Nr 146), 

4) o zmianie uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych – referuje Sekretarz 

Gminy (Druk Nr 146), 

5) o zmianie uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia 

ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu – referuje Sekretarz 

Gminy (Druk Nr 146). 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
7. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 
8. Zakończenie XXXV sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz  
Bardzo proszę o umieszczenie w porządku obrad jeszcze jednego projektu uchwały w sprawie 
zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego  odnośnie wyznaczenia granic 
aglomeracji Iłowa. Dosłownie wczoraj otrzymaliśmy pismo z Urzędu Marszałkowskiego, żeby w 
ciągu 30 dni Rada Miejska wypowiedziała się w tej kwestii, jeżeli nie to ten projekt uchwały 
zostanie wprowadzony pod obrady Sejmiku, ale wydaje mi się, że byłoby bardzo elegancko 
gdybyśmy też z naszej strony decyzję w tej kwestii podjęli. 
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, kto jest za umieszczeniem w 
porządku obrad w pkt 6) następnego projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały 
w sprawie wyznaczenia aglomeracji Iłowa. 
 
Głosowanie wniosku: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Głosowanie porządku obrad po zmianach: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
 
Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie. 
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PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Adam Gliniak–  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 25.02.2014  r. do dnia 25.03.2014 r. : 

 przed przystąpieniem do przedstawienia sprawozdania pan Burmistrz zapoznał Radę z 
wynikami naboru na stanowisko Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i przedstawił 
pana Wojciecha Kaczmarskiego, który jest w tej chwili w Urzędzie Kierownikiem Referatu 
Gospodarki Komunalnej. Pan Burmistrz wyraził nadzieję, że współpraca z państwem będzie 
się układała jak najbardziej harmonijnie, z pierwszych odczuć jest to człowiek kompetentny, 
który potrafi pokierować sprawami, którymi zajmuje się Referat, 

 przeprowadziłem rozeznanie cenowe w wyniku którego wyłoniłem i podpisałem umowę z  

wykonawcą na uzupełnienia oświetlenia drogowego w Jankowej Żagańskiej, Żagańcu i 

Czernej (chodzi o realizacje zadań z funduszu sołeckiego), 

 wystąpiłem do Rejonu Energetycznego w Żarach o wydanie warunków przyłączenia do 
sieci dla zadania inwestycyjnego pn. doprowadzenie energii elektrycznej do boiska 
sportowego w Czernej,  

 udzieliłem odpowiedzi na wnioski mieszkańców dotyczące dobudowania oświetlenia 
drogowego na odcinku ul. Żeromskiego 15 A - C oraz ul. Ogrodowej, 

 została dokonana wstępna wycena kosztów wykonania oświetlenia ul. Sportowej, 
Jaśminowe, Daliowej i odcinka Żeromskiego 15 A- C oraz dowieszenia pojedynczych 
punków na ul. Ogrodowej w ok. posesji nr 50, na ul. Żeromskiego w okolicy posesji nr 11 i  
na ul. Poniatowskiego w okolicy posesji nr  5, tj. miejsc, gdzie komisja ds. publicznych 
widziała braki w oświetleniu i wystąpiłem do Rady Miejskiej o zajęcie stanowiska w tej 
sprawie, 

 dokonałem analizy kosztów dokończenia inwestycji pn. Budowa kanalizacji na ul. 
Jaśminowej na podstawie nowego projektu budowlanego oraz określiłem ilość brakujących 
środków na wykonanie tego zadania. Ponieważ zakres inwestycji się zmienił, mamy do 
dyspozycji na to zadanie 15.951 zł , natomiast dodatkowy zakres spowodował wzrost 
kosztów o 13.628,96 zł i w momencie, kiedy będzie dokonywana zmiana w budżecie , będę 
wnioskował  o zwiększenie tej kwoty na ul. Jaśminową, 

 odnośnie nieruchomości pozytywnie zaopiniowałem możliwość podziału nieruchomości 
położonej w obrębie m. Czyżówek gm. Iłowa, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 
nr 265/2, 

 wysłałem  pismo wzywające mieszkańca ul. Traugutta do usunięcia w terminie do 4  
kwietnia  br. bramy wjazdowej oraz elementów ogrodzenia  w granicach działki nr 1138/3 w 
Iłowej przy ul. Młyńskiej, na które to działanie nie posiada zgody Gminy Iłowa. W piśmie 
wezwano również o zaprzestanie nawożenia ziemi na brzeg stawu znajdującego się w 
granicach w/w działki gminnej, 

 złożyłem do Starosty Żagańskiego reprezentującego Skarb Państwa o dokonanie na rzecz 
Gminy Iłowa darowizny nieruchomości Skarbu Państwa  ozn. działkami nr 971 i 972 w 
obrębie Czyżówek, 

 w dalszym ciągu pozostaje bez odpowiedzi moje pismo z 14.01.2014 r. skierowane do 
Wizytatora Zgromadzenia Księży Misjonarzy Św. Wincentego a’ Paulo  w Krakowie o 
przekazanie Gminie Iłowa nieruchomości przy ul. Żagańskiej w Iłowej- działka nr 532/2, 
dotychczas wykorzystywanej przez Wincentyńskie Centrum Pomocy Rodzinie, 

 wydając decyzje zatwierdziłem podział geodezyjny działek nr 265/2 w obrębie Czyżówek, 
nr 494/12 w obrębie m. Iłowa ul. Ogrodowa oraz nr 979/3 w obrębie m. Iłowa ul. 
Blacharska, na wniosek właścicieli tych działek zgodnie z wydanymi decyzjami o 
warunkach zabudowy, 

 udzieliłem 50 % bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego 
nieruchomości gruntowej ozn. działkami nr  808/3 i 809 położonej w Iłowej przy ul. 
Żeromskiego zgodnie z wnioskiem użytkowników tych działek, 
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 w dniu 24 marca zgodnie z wolą Rady Miejskiej w Iłowej wyrażoną w uchwale podpisałem 
akt notarialny, którym dokonałem darowizny działki nr 654 położonej w Iłowej przy ul. 
Okrzei na rzecz Skarbu Państwa z przeznaczeniem pod budowę Komisariatu Policji w 
Iłowej, 

 zaopiniowałem pozytywnie projekt tymczasowej organizacji ruchu na czas budowy 
przyłącza gazowego do budynku na działce 694/14 w pasie drogi gminnej nr 101119F - w 
Iłowej przy ul. Surzyna - działka nr ewid. 717,  

 zezwoliłem na lokalizację na czas nieokreślony zjazdu indywidualnego z działki nr 450/7 na 
drogę nie zaliczoną do kategorii dróg gminnych - działka nr 450/7 w Koninie Żagańskim, 

 udzieliłem odpowiedzi na pismo mieszkańców korzystających z drogi przy Placu Wolności , 
których posesje znajdują się w większości przy ul. Batorego. Pismo dot. zamontowania 
bramy na tej drodze. Ze względu na brak środków finansowych w budżecie na ten cel 
pozytywne rozpatrzenie wniosku nie było możliwe. Ze względu na zawarte w piśmie uwagi 
dot. spożywania alkoholu w rejonie Placu Wolności w miejscach, gdzie obowiązuje zakaz 
(m.in. na drodze prowadzącej do posesji wnioskodawców) wystąpiłem do Komendanta 
Komisariatu Policji w Iłowej o wzmożenie patroli policyjnych w tym rejonie, 

 udzieliłem odpowiedzi dla mieszkańców ul. Żeromskiego z budynków nr 15, 15A, 15B i 
15C w sprawie poszerzenia drogi na odcinku od nr 15 do nr 15A, modernizacji drogi przy 
budynkach nr 15, 15A, 15B i 15C oraz ustawienia znaków ograniczających prędkość, 

 odpowiedziałem na pismo w sprawie utwardzenia odcinka drogi przy ul. Żaków od strony 
ul. Dolanowo prowadzącej m.in. do Firmy Karo-Plast, 

 wydałem 5. (pięć) zezwoleń dla Feniks V Sp. z o.o. z Gliwic na wykonywanie przewozów 
regularnych specjalnych osób na terenie Gminy Iłowa w ramach przewozów szkolnych, 

 podpisałem umowy z Zakładem Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej umowy 
na dokonywanie w ciągu 2014 r.: 1) napraw mienia gminnego w szczególności związanego 
z bieżącym utrzymaniem bezpieczeństwa na gminnych drogach publicznych, 2) remontów 
cząstkowych nawierzchni bitumicznych dróg gminnych, 

 w ramach podpisanej umowy dokonano naprawy nawierzchni gruntowych dróg gminnych 
na terenie wsi Borowe, 

 w najbliższym czasie przystąpimy do naprawy nawierzchni dróg gminnych na terenie wsi 
Czerna, Jankowa Żagańska, Szczepanów, Konin Żagański oraz m. Iłowa, 

  przesłałem zapytanie pana radnego Mieczysława Laskowskiego odnośnie studzienek przy 
ul. Kolejowej do Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

 27 lutego br. dokonano ostatecznego odbioru technicznego robót budowlanych  zadania pn. 
„Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Iłowa poprzez budowę 
wodociągu w sołectwie Czerna”. Wykonawcą robót był Zakład Instalacyjny i Usług 
Ogólnobudowlanych „Matuszczak” z Międzyrzecza. Wartość wykonanych robót ogółem 
wyniosła 1.594.447,17 złotych brutto, 

 28  lutego br. podpisałem umowy na : 
a) organizację działalności szkoleniowej i współzawodnictwa sportowego o charakterze 

gminnym dzieci i młodzieży na  terenie Iłowej (wysokość środków  – 50.472,00 zł) i 
Konina  Żag. (wysokość środków – 6.500 zł).  Realizacja powyższych zadań odbywać 
się będzie w okresie od 1 marca do 30  listopada br., 

b)  na realizację celów publicznych z zakresu sportu na terenie Gminy Iłowa w  2014 roku:        
           - z  Klubem Sportowym  „Piast” w Iłowej na wartość 69.000,00 zł, 
           - z LZS „Płomień” w Czernej na wartość 9.700,00 zł, 
           - z Towarzystwem Turystyczno – Sportowym „Orzeł” w Koninie Żagańskim na wartość      

19.300,00 zł. 
W/w kluby przeznaczą otrzymane z Gminy dotacje na realizację zadania pn.  „Poprawa 
warunków uprawiania sportu przez zawodników klubów sportowych”  w  okresie od 1 
marca do 30 listopada br., 
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 chciałbym jeszcze tutaj powiedzieć jeżeli chodzi o  „Orlika”, bo na ostatniej sesji były 
pytania i państwa zaniepokojenie tym, iż nie będzie funkcjonował, to od dnia 1 marca został 
zatrudniony instruktor na tym „Orliku” jest to pani Masłowska Martyna. Pamiętacie 
państwo te zawirowania odnośnie jej kompetencji okazało się, że zmienił się w 
międzyczasie zarządzający ze strony Ministerstwa Sportu, które zmieniło podmiot, który 
wykonuje to zadanie w imieniu Ministerstwa, przedtem był to Wojewódzki Zarząd 
Szkolnych Klubów Sportowych, a w tej chwili jest Federacja Rozwoju Kultury Fizycznej w 
Pucku. I dla tej Federacji te uprawnienia były dobre, a wcześniej dla Zarządu Szkolnych 
Klubów Sportowych nie, a więc tak to się po prostu zmieniło i wszystko szczęśliwie się 
skończyło, 

 udzieliłem również odpowiedzi na wniosek o dofinansowanie służb w Policji – 
Komendantowi Powiatowemu, 

 zostało wydanych 10 decyzji o ustalenie warunków zabudowy, 

 udzieliłem wyjaśnień dotyczących zagadnień poruszonych podczas posiedzeń komisji ds. 
publicznych, jak również wyjaśnień dotyczących przyłączenia do sieci wodociągowej 
mieszkańców gminy, 

 dokonałem rozeznania cenowego i zleciłem wykonanie przeglądu technicznego placów 
zabaw na terenie Gminy Iłowa, 

 udzieliłem wyjaśnień nt. zasad pomocy Gminy Iłowa przy dokarmianiu wolnożyjących 
kotów wraz z zebraniem deklaracji opiekuna społecznego zwierząt, 

 udzieliłem odpowiedzi na temat programu realizowanego przez Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej dotyczącego dofinansowania przydomowych 
oczyszczalni ścieków, 

 również było kilka interwencji dot. wywozu odpadów, 

 odnośnie działalności gospodarczej do rejestru zostało wpisanych 4 przedsiębiorców, 
zmiany wpisu dokonało 10 przedsiębiorców, zawieszenie działalności 3 przedsiębiorców, 
wznowienie działalności gospodarczej 2 przedsiębiorców, wykreślenie wpisu 4 
przedsiębiorców, 

 nadano numer porządkowy budynkowi mieszkalnemu, 

 chciałbym również państwa poinformować, iż przy ul. Okrzei działki zostały posprzątane, 
jak również dzikie wysypisko przy ul. Młyńskiej również  częściowo jest już posprzątane, 

 w związku z wnioskiem komisji ds. publicznych dot. zmniejszenie liczby dzieci w klasach 
prosiłbym o pisemne uzasadnienie tego wniosku z uwzględnieniem strony merytorycznej i 
finansowej. Ponieważ w protokole było, że  ponowiony był ten wniosek, chciałbym 
poinformować, że ten wniosek trafił do mnie 24, czyli wczoraj został zadekretowany, 

 odnośnie mojego wniosku, który złożyłem na poprzedniej sesji dot. planu działania komisji, 
może przypomnę, chodziło o budowę drogi do Strefy Aktywności Gospodarczej, problem 
komunalnych lokali socjalnych – chciałbym tutaj powiedzieć, że obecnie już wpłynął 
pierwszy wniosek w tej sprawie o odszkodowanie za nie przydzielenie lokalu socjalnego, 
sanitacja wiosek, problem kanalizacji na Dolanowie i Żakowie, problem wody w Borowem, 
chodzi o rewitalizację Placu Wolności, problem kanalizacji burzowej, problem zabezpieczeń 
przed powodzią – zbiornik retencyjny Klików oraz przy ul. Młyńskiej, dostosowanie szkoły 
podstawowej do przyjęcia sześciolatków oraz waloryzacja wynagrodzeń pracowników 
administracji i obsługi szkół oraz jednostek budżetowych gminy. W związku z tą moją 
prośbą do państwa o ujęcie tego w planach komisji skierowałem  pismo do pana 
Przewodniczącego Rady Miejskiej, które to pismo było przedstawiane państwu na 
posiedzeniach komisji i tutaj muszę stwierdzić, że komisja zarówno ds. publicznych jak i 
budżetu nie planuje zajęcia się tymi sprawami, 

 wniosek komisji ds. publicznych dot. zamontowania wc typu toy toy jest niezgodny z 
prawem, uzasadnienie tego macie państwo na piśmie również u siebie, 
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 komisja budżetu odniosła się do wniosku mieszkańców przy ul. Żeromskiego 15A do 15C, 
chodzi o wykupienie części działki od prywatnego właściciela na poszerzenie drogi oraz 
utwardzenie tej części drogi. Swoją odpowiedź negatywną komisja uzasadniła brakiem 
ujęcia przeze mnie tego zadania w ramach „Schetynówek”. Chciałbym tylko poinformować, 
że wspomniany odcinek drogi nie jest drogą publiczną i nie mógł być brany pod uwagę do 
wniosku o dofinansowanie w ramach tego projektu. A więc to uzasadnienie jest po prostu 
nie pełne, 

 odnośnie podwyżek dla pracowników niepedagogicznych mam pytanie do pana radnego 
Franciszka Przynogi, czy załatwił pan problem podwyżek, bo z protokołu wynika, że 
wniosek i odpowiedź na ten wniosek są tylko załącznikami do protokołu bez zajęcia 
stanowiska przez komisję, czyli komisja w ogóle się nie wypowiedziała na ten temat. 

 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny.  

 
Ad. II pkt 2 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że w dniu 18 marca 
odbyły się wybory Młodzieżowej Rady Gminy, w dniu dzisiejszym jest z nami młodzież. Wybory 
odbyły się w dwóch okręgach (Gimnazjum im. Jana Pawła II oraz w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych), także Młodzieżowa Rada Gminy będzie liczyła 9 radnych.  
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował wyboru, życzył dużo sukcesów. Poinformował, 
że pierwsza sesja Młodzieżowej Rady Gminy odbędzie się w terminie 14 dni od uprawomocnienia 
się wyborów, tzn. od dzisiaj.  
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował również, że w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo 
od Sołtysa wsi Czyżówek w sprawie zmian w Statucie, to pismo zostanie skierowane według 
kompetencji i będziemy się nad tym zastanawiać. 
 
Pan Robert Goc - Radny 

1) temat kanalizacji ul. Jaśminowej, kiedy wreszcie będzie skończona, czy ten ostateczny 
termin, który mamy zapisany będzie ostateczny, 

2) chodzi o nieczystości na drodze Intra a PKP –  plac, gdzie zatrzymują się tiry, kto ma po 
nich sprzątać, czy właściciel tego terenu, czy może właściciel fabryki, przy której 
samochody stają, czy my jesteśmy odpowiedzialni za te śmieci? Trzeba by było zrobić z 
tym porządek, bo jest tam bardzo dużo porozrzucanych worków, paskudnie to wygląda, 

3) na temat „Orlika” – jak się dowiedziałem  „Orlik” działa teraz w miesiącu marcu na ½ etatu. 
Nie wiem, czy to prawda, ale takie mnie słuchy doszły. Nie rozumiem jak podpisana jest  
umowa na ½ etatu, bo zgodnie z Regulaminem i Uchwałą Rady Miejskiej „Orlik”  powinien 
być czynny od – do. Nie pamiętam teraz w jakich godzinach powinien być czynny, ale jeżeli 
powinien być czynny 7 godzin, jest czynny połowę z tego, 

4) następna sprawa – nie wiem jakim cudem pani dyrektor dysponuje tym „Orlikiem”, że jedna 
toaleta jest czynna,  przykładowo damska, a męska jest nieczynna, jak to zrobić, że do 
jednej toalety, szatni wchodzi mężczyzna i kobieta. Wody ciepłej nie uświadczysz, a z 
oświetleniem sam byłem świadkiem, że światło na „Orliku” można zapalić jak jest duża 
grupa, nie wiem jaka to musi być duża grupa, żeby zapalić światło na „Orliku”. I takie są z 
tego co słyszałem postanowienia pani dyrektor. Chciałbym, żeby pani dyrektor sprawę ta 
wyjaśniła. Szkoda, że pani dyrektor nie ma na sesji.  
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Pan Paweł Janczyk – Radny 

1) wnioskuję o naprawę drogi gruntowej w miejscowości Czerna, która nie została odtworzona 
po budowie wodociągu, 

2) wnioskuję o naprawę drogi asfaltowej, która została zniszczona również po budowie 
wodociągu, 

3) chodzi mi też o Dolanów, bo w Dolanowie zostało to zalane betonem i pomalowane na 
czarno. Jeżeli ma odtworzyć firma drogę asfaltową, a zalewa ją betonem i maluje na czarno, 
chyba, że tak miało być, 

4) czy w 2014 roku będzie pogłębiona rzeka Czerna i, czy Burmistrz będzie robił coś w tym 
kierunku, 

5) czy Urząd stwierdził nieprawidłowości w wykonaniu zadań związanych z wykonaniem 
wodociągu w Czernej. 

 
Pan Mieczysław Laskowski – Radny  

1) na jakim etapie znajduje się Strategia Rozwoju Gminy, która jest ujęta w budżecie gminy, 
2) na poprzedniej sesji mówiłem o porządkach, dodam tutaj też, że widać efekty tego. 

Chciałem się zapytać, czy pan Burmistrz wie o dzikim wysypisku śmieci przy ul. Traugutta 
na wysokości bloku 26 za rzeką, drugie dzikie wysypisko jest za placem targowym obok 
cmentarza, 

3) jeżeli chodzi park – nie wiem, czy park jest tylko w rejonie ogrodzenia, czy poza 
ogrodzeniem też (tam, gdzie jest plac zabaw, siłownia, staw z wysepka w środku), bo widzę, 
że  pomiędzy tym stawem a na tej grobli między rzeką są porozrywane worki ze śmieciami, 
leży pełno śmieci, wczoraj to zauważyłem i dzisiaj dalej jest tak samo. Prosiłbym, żeby 
jeżeli park się sprząta, to może w obrębie park też, nie wiem, czy to należy do parku, czy 
nie, 

4) chciałbym się panie Burmistrzu odnieść do odpowiedzi na moją interpelację, którą złożyłem 
na poprzedniej sesji. W ostatnim zdaniu pana pisma pisze: „Odnośnie treści ustaleń na 
spotkaniu z Ks. Proboszczem, w obecności pani E. Sowy, proszę o podanie źródła 
posiadanych informacji, gdyż błędne informacje mogą prowadzić do błędnych wniosków i 
oskarżeń.” Otóż oświadczam, że ta informacja została przekazana grupie radnych, która 
spotkała się z Ks. Proboszczem na Plebanii w tym okresie, w którym żeśmy tam po prostu 
monitowali o zajęcie się Wincentyńskim Centrum. 

 
Pani Renata Kimla – Radna 
Panie Burmistrzu, ja chciałam poruszyć sprawę placu zabaw w Jankowej tzn. Janowie, ponieważ 
przy wizytacji Sołectwa w Jankowej Żagańskiej stwierdzono, że plac zabaw wymaga poprawy ze 
względu na jego stan bezpieczeństwa, ponieważ tam usuwa się ziemia i wystają  elementy starego 
muru, do tej pory nic nie zrobiono. 
 
Pan Jerzy Rodak – Radny  

1) chciałbym nawiązać do wypowiedzi radnego z poprzedniej sesji, który mówił  na temat 
ubytków w drodze wojewódzkiej ul. Kolejowa i ul. Młyńska – tu trzeba wypracować, żeby 
to było ciągle monitorowane, bo po tym co zostało zrobione ponownie dziury się pojawiły i 
przejazd jest wręcz niemożliwy w niektórych miejscach, bo doły na ul. Kolejowej są bardzo 
głębokie. To samo się dzieje z ul. Młyńską, uzupełnione ubytki były, nie wiem kto to 
wykonał, czy to Drogi Wojewódzkie, ale już nie ma śladu po tym, 

2) drugi temat, to zdarzenie z ubiegłego piątku, w późnych godzinach był potężny pożar w 
byłym ogrodnictwie przy ul. Borowskiej, ogień sięgał do wysokości 7 – 8 metrów dobrze, 
że przyjechały trzy jednostki, tutaj dziękuję za takie szybkie działanie z ich strony, bo 
zagrożenie było potężne. I to zagrożenie nadal istnieje, bo się część tylko wypaliła tych 
chaszczy, a te chaszcze pozostałe dalej są. Wnioskuję, żeby ze strony Urzędu Miejskiego 
wpłynąć na właściciela tych gruntów, żeby te chaszcze usunął i to zagrożenie zniwelował. 
Ta sprawa się dzieje co roku, to jest 5 – 6 wyjazdów straży pożarnej, żeby tam te 
zagrożenia, te pożary ugasić. To są pieniądze, bo każdy wyjazd kosztuje, 

 
 
 



8 
 

3) i jeszcze jeden temat – chodzi o drogę dojazdową do firmy Karo-Plast, ja sobie pozwolę 
część tego pisma zacytować, bo dostałem kopię pisma, które wysłano do Urzędu 
Miejskiego. Jakość tej drogi ostatnio zobaczyłem jest straszna, ten temat jest co roku 
wywoływany, bo gdybyśmy sprawdzili protokoły, to co roku o tej drodze mówimy. Pisze 
Prezes tej firmy „Każdorazowo odsyłamy jestem z zapewnieniem, że w budżecie 
następnego roku znajdą się środki na trwałe utwardzenie. Zamiast tego na pocieszenie 
przywożona jest naczepa piasku lub innego sypkiego kruszywa, która zostaje rozsypana, a 
po każdych kolejnych opadach deszczu tworzy się z tego jedno wielkie błoto i kolejne 
dziury. W ubiegłym tylko roku ze względu na zły stan techniczny drogi dojazdowej firma 
nasza poniosła straty finansowe rzędu 20.000,00 złotych wynikające z uszkodzonych 
wywożonych okien lub przywożonych materiałów. Podobne zdarzenia miały miejsce już 
kilkakrotnie w tym roku, brak dobrej drogi dojazdowej to także utrata klientów.” Chciałbym 
nawiązać do jednej rzeczy – ta firma pracuje tutaj od 2005 roku, bo ona wtedy wynajęła te 
hale. I ona  naprawdę na rzecz naszej gminy dużo zrobiła, bo ona dała okna na remontowane 
świetlice niektóre, ona dała okna do szkoły, trochę to tak nie fajnie wygląda, że firma, która 
stara się, współpracuje i z siebie daje coś, a my chociaż tej podstawowej rzeczy, czyli 
wyremontowanie tej drogi na tyle, żeby możliwy był dojazd. Powinniśmy podjąć działanie 
jak najszybciej, żeby to zniwelować. 

 
Pan Franciszek Przynoga – Radny  

1) do pana Burmistrza – cały czas przypomina pan radnym, że to Burmistrz reprezentuje 
Gminę na zewnątrz, dlatego wobec powyższego składam wniosek o dokonanie analizy 
kursowania autobusów z Iłowej do Zielonej Góry oraz wystąpienie z zapytaniem do 
przewoźników o możliwość uruchomienia połączenia autobusowego z Iłowej do Zielonej 
Góry i z powrotem, szczególnie od piątku do niedzieli, ponieważ nie wszyscy mieszkańcy 
posiadają samochody, a mają trudności z dojazdem do Zielonej Góry, 

2) następne zapytanie – będzie pan tworzył projekt budżetu na 2015 rok, być może ujmie pan 
również zadanie pn. „Rewitalizacja Pl. Wolności II etap”, czy przed projektem budżetu 
wystąpi pan z inicjatywą spotkania z przedstawicielami Wspólnot Mieszkaniowych oraz 
właścicielami budynków wokół  Pl. Wolności w celu wypracowania sposobu pomocy 
współfinansowania z budżetu gminy, czy też środków zewnętrznych – Ministerstwa 
Dziedzictwa Narodowego i Kultury, czy też Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, czy 
środków strukturalnych z Unii Europejskiej lub z innych w celu pomocy, bo jeżeli będziemy 
robili II etap Rewitalizacji, to też należy po prostu odnowić te kamieniczki, czy będzie pan 
takie spotkanie planował z mieszkańcami, 

3) następna sprawa – dziękuję za odpowiedź na moją interpelację. Niestety potwierdza ona 
moje przypuszczenia, że w temacie nowych inwestycji nic się nie zmieni. Mieszkańców 
interesują efekty, a nie dobra wola i zamiary. Odniosę się po kolei do pana pisma. O historii 
nie ma co wspominać – liczy się tu i teraz. Nikogo nie interesuje co było kilka lat temu. 
Miał Pan odpowiednio dużo czasu, aby historię pozyskania inwestorów napisać na nowo. 
Sprzedaż gruntów można przeprowadzić tak, aby powiązać z zobowiązaniami 
inwestycyjnymi. Czyli sprzedaje pan za niższą kwotę, w zamian za realizację konkretnych 
inwestycji. Jeżeli inwestor ich nie realizuje – ziemia wraca do gminy. Proszę pokazać jak 
poprzez park, halę i świetlice wiejskie pozyskać inwestora? Które miasto w okolicy jest 
mniej atrakcyjne turystycznie od Iłowej? W którym nie ma parku, hali, czy rynku? Jakie 
warunki gmina stworzyła, aby się wyróżnić w oczach inwestora? Czy w ogóle ktoś badał 
czym kieruje się inwestor lokalizując inwestycję? Parkiem? Halą sportową? A może 
świetlicą wiejską? To nie jest wiedza tajemna – można ją zapewne pozyskać z powszechnie 
dostępnych publikacji. Co gmina zrobiła, żeby przekonać powiat o ważności tej inwestycji? 
Mam tu na myśli drogę dojazdową. Jak wykorzystano fakt, że Starosta jest z Iłowej? 
Najłatwiej jest powiedzieć, że powiat nie chce. To trzeba go przekonać. Trzeba włożyć 
trochę wysiłku w to co się robi. Stronę internetową pokazującą strefę inwestycyjną ma 
każda gmina w Polsce. Dlaczego akurat Iłową inwestor ma się zainteresować?  
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To samo z Państwową Agencją Inwestycji Zagranicznych i Agencją Rozwoju Regionalnego 
–  8,5 tysiąca wejść w tym większość lokalnych, co daje ok. 500 wejść w m-cu nie jest 
zaszczytem. Zapewniam pana, że moja troska o poziom bezrobocia jest autentyczna. Jeżeli 
pana jest taka sama to proponuję opracowanie strategii walki z bezrobociem, czy też 
strategii pozyskiwania inwestorów. W dokumencie tym zapisano by cel oraz pomysły 
mające na celu jego realizację. Strategię systematycznie omawiano by na posiedzeniach 
Rady. Drugim pomysłem jest skorzystanie z zewnętrznej firmy (fachowej) zawodowo 
trudniącej się kojarzeniem inwestorów. Zapłata nastąpiłaby za efekt, czyli ściągnięcie 
inwestora. 

4) mam jeszcze do pana Burmistrza interpelację – co pan Burmistrz zamierza uczynić, żeby 
poprawić stan techniczny budynków komunalnych, a co za tym idzie poprawić warunki 
życia mieszkających w nich ludzi, skoro przez ostatnich kilku lat nie zaplanował pan w 
projekcie budżetu gminy żadnych środków na ten cel. W związku z tym składam 
interpelację, jakie działania podejmie pan, aby rozwiązać tak ważny problem wielu 
mieszkańców naszej gminy. Nadmieniam, że komisja budżetu kilka razy składała do pana 
wnioski o dofinansowanie remontów budynków komunalnych z budżetu gminy, lecz z 
negatywnym skutkiem. Proszę o pisemna odpowiedź. 

 
Pan Jerzy Rodak – Radny  
Ja może powrócę trochę z natrętnością do tematu tego pojazdu dla Policji, ostatnio tak żeśmy tu 
powiedzieli parę słów na ten temat i parę słów usłyszałem od pana Burmistrza, ale wydaje mi się, 
że nie tędy droga, bo w rezultacie liczę, że pan Burmistrz sam od siebie spojrzy na budżet, bo to jest 
przecież pana budżet, żeby można było parę groszy znaleźć na ten pojazd. Wydaje mi się, że są 
różne możliwości, nawet zima była krótsza i utrzymanie tych dróg nie było aż tak uporczywe, jak to 
było w innych zimach, tam już też parę grosz można znaleźć. 
 
Pan Maciej Beszterda – Sołtys wsi Żaganiec 

1) pierwsze moje pytanie dotyczy drogi –  nie wiem, czy już Gmina przejęła w Żagańcu 
odcinek drogi krajowej od tego przysłowiowego „dęba” w stronę rzeki, czy nie. Droga ta 
wymaga naprawy, bo to są jeszcze dziury od czasu budowy wodociągu, 

2) mieszkańcy Żagańca chcieliby wiedzieć, na jaki etapie jest temat mostku na przeprawie, czy 
coś wiadomo w sprawie ustalenia właściciela, czy będzie remontowany, czy nie, 

3) czy istnieje możliwość jakoś wpłynąć na firmę, która obsługuje naszych mieszkańców jeżeli 
chodzi o zbiórkę śmieci, zbiórkę plastików, plastiki po prostu zostają, ilości dni są 
zwiększone w miesiącu, nie 2 dni tak jak kiedyś było, kiedy nas obsługiwał ZGKiM i dawał 
radę, tylko są 3 albo 4 dni. Śmieci zostają, po pierwszej, drugiej interwencji później 
panowie dojeżdżają, w końcu zbierają te śmieci, ale często jest jakaś taka niepisana 
złośliwość, że później trzeba jeździć za workami, bo one nie zostają zostawione. Nie wiem, 
czy to jakaś złośliwość jest, czy kwestia zapomnienia. Tylko to się tak ciągnie już od 4 – 5 
miesięcy. Na moim przykładzie: w styczniu zostały zabrane po 3 miesiącach, teraz parę dni 
temu po 2 miesiącach. 

 
Pan Mieczysław Laskowski – Radny  
Chciałbym nawiązać jeszcze do tego co powiedział mój przedmówca, czyli pan radny Rodak dot. 
samochodu dla Policji, otóż wracając do wypowiedzi pana Burmistrza na ostatniej sesji dot. zakupu 
radiowozu dla Policji, że głównym powodem braku środków w budżecie na ten rok było 
stanowisko naszej komisji ds. publicznych, żeby było więcej patroli pieszych. Otóż panie 
Burmistrzu nadal uważamy, że powinno być więcej patroli pieszych na terenie miasta, ale jeśli 
pojawiła się  możliwość zakupu nowego samochodu dla naszego Komisariatu wspólnie z 
ościennymi gminami i powiatem, to należało z tego skorzystać i znaleźć w budżecie gminy około 5 
tys. zł. Lepiej jest mieć coś nowego, niż jeździć starymi samochodami, a przecież do Konina, 
Szczepanowa, Jankowej i innych Sołectw trzeba jakoś dojechać. 
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Ad. II pkt 3  
Informacja na temat bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Iłowa w 2013 

roku. 

Pan Ryszard Hryniewiecki, Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – przedstawił informację, 

która stanowi załącznik do protokołu. 

Po przedstawieniu informacji głos zabrał pan radny Robert Goc – zadał pytanie na temat ruchu 

drogowego, jak można wyegzekwować przestrzeganie przepisów ruchu drogowego tj.  zakaz 

wjazdu pojazdów powyżej 8 ton. Chodzi o drogi powiatowe, przede wszystkim interesuje mnie 

Czyżówek, tam nie idzie się nieraz minąć z tirami. 

Pan Ryszard Hryniewiecki, Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – można, będziemy się 

starali, ja już jestem po rozmowach z Naczelnikiem Wydziału Ruchu Drogowego, ponieważ ten rok 

2014 po raz kolejny ma być rokiem ruchu drogowego, ale choćby z tego względu, że zwiększono 

tam liczbę etatów. Może państwo zwrócili uwagę na slajdzie docelowo Wydział Ruchu Drogowego 

w Komendzie Powiatowej Policji w Żaganiu ma liczyć 24 osoby, to dla porównania z naszym 

Komisariatem daje jakiś tam obraz. Mieliśmy wcześniej, bo już w zeszłym roku takie wspólne 

służby patrolowe w wyznaczone dni, później przez pewną sytuację w Ruchu Drogowym przez 

miesiąc czasu jej teraz nie mieliśmy, z powrotem powrócimy do tych służb i nie ukrywam, że liczę 

też na sygnały od państwa, mieszkańców.  Można to wyegzekwować tak jak pan pyta o samochody 

ciężarowe, ale do tego jest nam potrzebny policjant ruchu drogowego, który będzie potrafił 

odczytać to z dowodu rejestracyjnego chociażby. 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – w związku z tym, czy funkcjonariusze 

Policji nie zatrudnieni w pionie ruchu drogowego nie mają prawa kontrolować pojazdów, czy też 

nie potrafią odczytać dokumentów, z dowodu rejestracyjnego? 

Pan Ryszard Hryniewiecki, Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – mają prawo i będą 

kontrolować. 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej –  w związku z tym właśnie chciałbym 

zwrócić uwagę, żeby pan uczulił swoich podwładnych na fakt taki (chodzi o drogi gminne, o 

miasto), gdzie niekiedy mieszkańcy zatrzymują się w niedozwolonych miejscach, na przejściach dla 

pieszych, na skrzyżowaniach, sam byłem świadkiem – przy „Biedronce” jest zakaz zatrzymywania 

się i chyba ruchu pojazdów powyżej 3 ton, wyjeżdżał radiowóz, czy wjeżdżał radiowóz do 

„Biedronki” i nie zareagował. Po prostu nie trzeba zwiększyć ilość patroli tylko po prostu uczulić, 

że jeżeli policjant widzi, że jest popełnione wykroczenie, żeby zwrócić uwagę. Nie chodzi o 

karanie, tylko po prostu jak stoi na przejściu zaparkowany pojazd i wtedy ewentualnie zareagować, 

a takie przypadki są i mieszkańcy też zgłaszają. 

Pan Jerzy Rodak – Radny – nawiązując do tego, to panie Komendancie już zgłaszam panu 
problem z ul.  Traugutta, która jest w remoncie,  bo stoi oznakowanie, które mówi wyraźnie, że tiry 
nie mają tamtędy jeździć, jest potężne zagrożenie, bo wszystko jest w remoncie, chodników nie ma, 
poruszają się tam dzieci, a te tiry uparcie łamią to oznakowanie. Także proponowałbym, żeby na ten 
problem zwiększyć uwagę i trochę ich pogonić stamtąd, żeby tak sobie nie skracali drogi, bo 
wyraźnie znaki mówią którędy mają jechać. 
Pan Ryszard Hryniewiecki, Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – dlatego też 
wspomniałem o służbie, o policjantach ruchu drogowego dlatego, że kontrola samochodu 
ciężarowego nie skończy się wtedy tylko na tym, że ujawni, że jest to samochód o dopuszczalnej 
masie całkowitej powyżej 8 ton, a dokona takiej kontroli pod względem ładunku, przewozu, czasu 
pracy kierowcy, a z tego co się orientuję spora część kierowców tędy często  jeździ i jeżeli raz 
zostanie przeprowadzona kontrola pod względem transportu drogowego i nałożona grzywna w 
wysokości kilku, czy kilkunastu tysięcy, to na pewno odniesie lepszy skutek, ale oczywiście zwrócę 
uwagę na ten problem. 
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Pan Mieczysław Laskowski – Radny  
Panie Komendancie swego czasu jeszcze za pana poprzednika  i później komisja ds. publicznych 
wnioskowała kilkakrotnie, pan Burmistrz składał wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich do 
Zielonej Góry (takie było życzenie mieszkańców), żeby było jedno przejście w rejonie „Dino”, bo 
życzyli sobie mieszkańcy i pracownicy firmy „Vitrosilicon”, jak idą z pracy przeważnie każdy 
jakieś zakupy robi. Wnioskowaliśmy, żeby w tym miejscu zrobić przejście, drugie wnioskowaliśmy 
w rejonie „Biedronki”. Odnośnie przejścia przy „Biedronce” dostaliśmy odpowiedź, że w 2017 
roku będzie ta droga Nr 296 przebudowywana i oni wtedy zadecydują o przejściu dla pieszych, że 
tak mówią przepisy. Nie wiem tu kolega jest instruktorem nauki jazdy może lepiej się na tym zna. 
Mówią, że 50 metrów jedno przejście od drugiego minimum powinno być. Przecież nikt nie 
wyjdzie z „Vitrosiliconu” nie pójdzie pod „Eko”, żeby przejść do „Dino”, czy ewentualnie wyjdzie 
z „Vitrosiliconu” pójdzie za Posterunek na drugie przejście i wróci się do „Dino” to jest bezsens 
jakiś. Pan Burmistrz wysyłał pisma, a oni cały czas nie przewidują dlatego, że tu jest ta odległość, a 
tam droga będzie przebudowywana. Może jakby pan Komendant mógł coś pomóc w tej sprawie, to 
chociaż koło tego „Dino” zrobić przejście dla pieszych, bo i tak ludzie chodzą i tak, a o nieszczęście 
nie trudno. 
Pan Ryszard Hryniewiecki, Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – nie wiem na ile to 
będzie skuteczne, natomiast mogę powiedzieć tylko tyle, że mogę zainterweniować u kolegów w 
Wydziale Ruchu Drogowego Komendy Wojewódzkiej Policji w Gorzowie Wlkp., która opiniuje 
tego typu projekty. Jeżeli taki projekt zostanie złożony, o którym ja będę wiedział, nie ukrywam 
dwa lata pracowałem w Wydziale Ruchu Drogowego w Komendzie Wojewódzkiej Policji i może 
udałoby się wtedy dzięki przychylności Komendy Wojewódzkiej nakłonić zarządcę drogi do 
zmiany położenia chociażby tego innego przejścia dla pieszych, które jeżeli nie jest użytkowane 
częściej, czy bardziej niż to, które mogłoby być przy sklepie „Dino”. Na pewno to wiązało by się ze 
zmianą położenia więcej niż tego jednego przejścia dla pieszych, bo prawda jest, że jeżeli jest w 
pobliżu… 
Pan Anatol Smaga – Radny –   tym bardziej, że wszystkim nam zależy na jednym,  na 
bezpieczeństwie, jeżeli mamy zadbać o bezpieczeństwo to aż się prosi, żeby te przejścia były 
oznakowane, ale też pomalowane pasy, to wcale nie jest ani duży pieniądz, ani 
Pan Ryszard Hryniewiecki, Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – decyzja na pewno 
należy do zarządcy drogi, natomiast projekt jeżeli taki będzie zrobiony i ja będę wiedział o jego 
złożeniu to na pewno się nim zainteresuję i poproszę o przychylne zaopiniowanie. 
Pan Jerzy Rodak – Radny – myślę panie Komendancie, że w takiej miejscowości jak Iłowa, czy 
tego typu przejścia, które są bez świateł, to nie wywołuje jakiegoś wielkiego zagrożenia, gdy tych 
przejść będzie troszeczkę gęściej, najgorzej jest, gdzie włącza się światło to hamuje ten ruch. 
Wydaje mi się, że tu jak pojawi się dwa przejścia więcej, zgadzam się z panem, że tutaj trzeba by 
zarządca drogi wojewódzkiej przychylniej się temu przyjrzał. Jest bardzo często tak, że nawet w 
godzinach szczytu jak ja sam wracam z pracy często okazuje się, że nikogo na przejściu nie ma i 
spokojnie sobie przejechałem. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz  
1) ponieważ podpisaliśmy umowę o przekazaniu przez Gminę działki, czy coś panu wiadomo na 

temat ewentualnych planów budowy nowej Komendy i ewentualnie planów odnośnie starego  
budynku, 

2) drugie pytanie dot. płatnych dodatkowych służb, tutaj mam bardzo duże wątpliwości odnośnie 
zachowania bezpieczeństwa. Wszystkim mieszkańcom zależy na tym, żeby to bezpieczeństwo 
było wysokie, żeby tych patroli było jak najwięcej, natomiast tutaj słyszymy, że może być ta 
sytuacja poprawiona poprzez te dodatkowe, czyli inaczej mówiąc zabezpieczenie mieszkańców 
będzie wtedy możliwe jeżeli będą dodatkowe płatne patrole. Czy bez tych płatnych patroli jest 
pan w stanie zapewnić poziom bezpieczeństwa mieszkańcom Gminy Iłowa. 

Pan Ryszard Hryniewiecki, Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – myślę, że kwestię 
oceny skuteczności działań Policji każdy ma własną, ja myślę, że jesteśmy w stanie zapewnić 
właściwy poziom bezpieczeństwa, natomiast nie mam żadnych wątpliwości, że dwa patrole na 
danej służbie więcej zrobi, zapewni lepiej bezpieczeństwo niż jeden patrol.  
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Jeżeli chodzi o Komisariat powiem szczerze, że nie wiem, to nie jest w mojej gestii, natomiast z 
tego co wiem były prowadzone rozmowy i to się odbędzie na szczeblu Komendy Wojewódzkiej. 
Komenda Wojewódzka przyznaje środki finansowe na budowę i na remonty, natomiast po 
wstępnych rozmowach z Komendantem Powiatowym, od którego mam informację na temat 
budowy, Komisariat w Iłowej był wizytowany w zeszłym roku i nie tylko i był kwalifikowany do 
remontu. Przyjęto taką procedurę w Komendzie Wojewódzkiej, że zostanie zakwalifikowany 
wstępnie do remontu, a w sytuacji kiedy okazało by się, że ten remont jest niecelowy (tutaj chyba 
wiele starań nie trzeba, żeby wykazać, że remont jest niecelowy) na podstawie następnej opinii 
zostanie podjęta decyzja o budowie i pozyskane środki Komedy Głównej na ten cel.  
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – po wyczerpaniu tego punktu porządku 
obrad Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 15

35
ogłosił 15 minutową przerwę w obradach, 

obrady zostały wznowione o godz. 15
50

. 
 
Ad. II pkt 4 
Informacja z działalności Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Ośrodków 

Integracji Społecznej   

Pani Ewa Sowa, Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom przedstawiła 

w/w informację, która stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – w ubiegłym roku na spotkaniu komisji budżetu z panią 

wskazywaliśmy kilka miejsc odnośnie utworzenia świetlicy socjoterapeutycznej w Iłowej, czy 

może pani przeglądała te miejsca, bo z uzyskanych informacji od pani kierownik OPS ( miało być 

takie powiązanie, że jak powstanie świetlica dziennego pobytu, to może być tam też świetlica 

socjoterapeutyczna) wynika, że jak tam będzie ta świetlica, to będzie za mało miejsca dla osób ze 

świetlicy dziennego pobytu. 

Pani Ewa Sowa – Szkoda, bo wyobrażałam sobie, że do południa będzie tam ośrodek wsparcia, a po 
południu świetlica. Będę się konsultować, bo zależy nam na tym, żeby i w Iłowej powstała taka 
świetlica. 
 
Ad. II pkt 5 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) opłat za zajęcie pasa drogowego  
Pan Jerzy Rodak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że do komisji wpłynęły 
sygnały mieszkańców, jak również pan Burmistrz kiedyś zgłaszał problematykę wysokości opłat w 
podjętej uchwale we wrześniu 2012 roku, że są zbyt wysokie. Komisja pochyliła się nad tym i 
przeanalizowała uchwały z powiatu żagańskiego i żarskiego. Analizując uśredniliśmy te stawki, 
żeby przybliżyć do rzeczywistości i przedstawiliśmy państwu projekt uchwały. Projekt był 
konsultowany z pozostałymi komisjami. 
 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 18.03.2014 r. – 25.03.2014 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
2) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Iłowa 
Pani Alicja Balik – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej poinformowała, że w 
związku z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt, która zobowiązuje od 2011 roku każdą radę  do 
określenia w drodze uchwały corocznego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Iłowa. Wypełniając ten ustawowy obowiązek 
został przygotowany projekt Programu opieki nad zwierzętami na rok 2014.  
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Projekt uchwały zgodnie z ustawą został przesłany do zaopiniowania do Powiatowego Inspektora 
Weterynarii w Żaganiu i 7 kół łowieckich działających na terenie naszej gminy. Trzy koła 
łowieckie pozytywnie zaopiniowały projekt programu. Pozostałe koła nie przesłały opinii w 
określonym 21 dniowym terminie i zgodnie z ustawą nie wypowiedzenie się w określonym terminie 
uznaje się za pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. 
 
Pan Jerzy Rodak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – komisja rewizyjna wnioskuje o 
rozdzielenie zapisu w § 12 ust. 6) następująco:  
 6) informowanie o zakazach dotyczących handlu zwierzętami domowymi, 
 7) propagowanie zakupu zwierząt domowych, a w szczególności psów i kotów tylko z legalnych 

źródeł.  
Głosowanie wniosku: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

3) wyodrębnienia w budżecie Gminy Iłowa środków stanowiących fundusz sołecki 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy poinformował, że 20 marca tego roku została ogłoszona 
nowa ustawa o funduszu sołeckim, zgodnie z tą ustawą nieco zmieniono zasady wyodrębniania w 
budżecie gminy środków na fundusz sołecki. Otóż od przyszłego roku uchwały jeśli chodzi o 
wyodrębnienie środków z funduszu sołeckiego nie będą już podejmowane w sensie pozytywnym, 
czyli wystarczy teraz tylko jedna uchwała, jeżeli na tej sesji zostanie podjęta, to w każdym 
następnym roku począwszy od 2015 roku ten fundusz będzie należało w budżecie gminy 
wyodrębnić. Jeżeli natomiast Rada w którymś roku nie zdecydowałaby się na wyodrębnienie 
środków, to do końca marca roku wcześniejszego będzie musiała podjąć uchwałę o nie 
wyodrębnianiu środków, ale ta uchwała będzie miała tylko zastosowanie  do tego jednego 
konkretnego roku i w następnym roku znowu będzie działać ta uchwała, która mówi, że należy 
wyodrębnić takie środki z funduszu sołeckiego. Z tego co pamiętam na wszystkich komisjach był 
wniosek, aby podjąć uchwałę w sensie pozytywnym, czyli wyodrębnić tego typu środki na 2015 r. i 
na lata następne.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

4) o zmianie uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe obwody głosowania, 
ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy poinformował, że 25 maja tego roku odbędą się wybory do 
Parlamentu Europejskiego w związku z tym należy uaktualnić granice naszych obwodów 
głosowania. Od czasu podjęcia uchwały o stałych obwodach głosowania na terenie Gminy Iłowa, 
czyli od 23 maja 2012 r. doszły u nas w mieście Iłowa dwie ulice: ul. Kwiatowa i ul. Bema w 
związku z tym zgodnie z nowym Kodeksem Wyborczym na 40 dni przed wyborami należy 
uaktualnić granice obwodów głosowania. Zgodnie z tym projektem uchwały ul. Kwiatowa została 
dopisana do obwodu głosowania Nr 2 z siedzibą w Gminnym Centrum Kultury i Sportu w Iłowej, a 
więc tam gdzie będą głosować mieszkańcy ul. Ogrodowej,  bo to jest  terytorialnie związane z tą 
ulicą, natomiast mieszkańcy ul. Bema będą głosować w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych przy 
ul. Pałacowej, a więc gdzie terytorialnie jest ul. Traugutta.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 18.03.2014 r. – 25.03.2014 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 
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Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

5) o zmianie uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe okręgi wyborcze oraz 
ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy poinformował, że zgodnie z nowym Kodeksem Wyborczym 
przyszłe wybory do Samorządu Terytorialnego, a konkretnie do Samorządu Gminy w gminach do 
20 tysięcy mieszkańców będą polegać na wyborze  radnych w jednomandatowych okręgach 
wyborczych. I tak samo jak poprzednio 23 maja 2012 r. Rada Gminy dokonała takiego podziału, 
był to wymóg ustawowy i teraz w związku z tym, że porządkujemy sprawy związane z nowymi 
ulicami również w tej uchwale dopisujemy te dwie nowe ulice, które w tym czasie doszły, czyli ul. 
Kwiatową i ul. Bema do odpowiednich okręgów wyborczych. I tak ul. Kwiatowa została dopisana 
do okręgu Nr 5, a więc tam gdzie jest ul. Ogrodowa, czyli jeden mandat radnego będzie wybierany 
wśród mieszkańców ul. Kwiatowej i Ogrodowej. Natomiast ul. Bema została dopisana do okręgu 
wyborczego Nr 8, a więc razem z ul. Młyńską, Traugutta i jednym budynkiem przy ul. Drzymały 
położonym przy ul. Drzymały 16 i też wśród tych mieszkańców będzie wybierany jeden radny. 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 18.03.2014 r. – 25.03.2014 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

6) zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Iłowa 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – akurat w dniu wczorajszym wpłynęło pismo z Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Lubuskiego z prośbą o zaopiniowanie nowych granic aglomeracji 
Iłowa. Chcę przypomnieć państwu, że zgodnie z podpisanym Traktatem Akcesyjnym Polski do 
Unii Europejskiej zobowiązaliśmy się jako cały kraj do końca 2015 roku skanalizowania obszarów 
w obrębie aglomeracji miejskich powyżej dwóch tysięcy mieszkańców. Analizując spełnienie 
wymogów tego przez naszą Gminę analizowaliśmy, które z tych terenów nie jest skanalizowane. 
Chodzi tutaj o końcówkę ul. Traugutta. Były jak gdyby dwie drogi do wyjścia, albo w tej chwili 
robić projekt i w przyszłym roku wykonywać, albo sprawdzić, czy ta ul. Traugutta mieści się na 
dzień dzisiejszy w definicji aglomeracji. Z analizy wyszło nam, że wskaźnik  120 mieszkańców na 
jeden kilometr długości przewodu kanalizacyjnego nie jest tu spełniony, a więc istniała możliwość 
wyłączenia tej ul. Traugutta z aglomeracji. Wniosek był jeszcze dwukrotnie uzupełniany przez nas, 
ale ostatecznie Urząd Marszałkowski zgodził się z naszym wnioskiem, że końcówka ul. Traugutta 
nie spełnia wymagań określonych w aglomeracji. Co to oznacza? Oznacza to, że on nie to, że nie 
musi być, ale nie może być w aglomeracji. Zgodnie z ustawą Prawo Wodne w przypadku zmiany 
granic aglomeracji wymagana jest m.in. opinia, nie uzgodnienia, ale tylko opinia Rady Miejskiej w 
Iłowej. Ponieważ jest tutaj 30 dniowy termin wyznaczony na wydanie opinii, a nie wiadomo kiedy 
będzie następna sesja Rady, stąd propozycja, żeby wprowadzić to na tą sesję i na tej sesji wyrazić 
pozytywną opinię na temat zmiany aglomeracji. 
Pan Jerzy Rodak – Radny – o jaki to odcinek chodzi ul. Traugutta. 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – ten, który nie jest jeszcze skanalizowany, od bloków do 
leśniczówki. To znaczy my możemy robić, ale już nie musimy, jeżeli będzie zmiana aglomeracji, to 
jest ta różnica. Ja tylko państwu przypomnę jakie są postanowienia tego Traktatu, a więc jeżeli do 
końca 2015 r. jako kraj nie wdroży w pełni tej dyrektywy, to jest zapisane, że grozi nam jako 
krajowi kara 4 mln Euro dziennie za każdy dzień nie dotrzymania. Oczywiście wtedy by to Państwo 
w pewnym sensie prawdopodobnie w jakiś sposób na nas to zrzuciło, a więc trzeba by jakby 
uniknąć groźby płacenia kary lub zdecydować się, że będziemy tą kanalizację budować. 
Pan Franciszek Przynoga – Radny – dlaczego ta opinia nie była przedstawiona na posiedzeniach 
komisji. Burmistrz Iłowej wystąpił w dniu 31.12 2013 r. z wnioskiem, dlaczego ten wniosek nie był 
konsultowany z Radą, czy poszczególnymi komisjami. 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – co to by dało? 
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Pan Franciszek Przynoga – Radny – jeżeli państwo zawnioskowaliście, żeby wyłączyć tamten teren 
z kanalizacji, a wprowadzić… 
Pan Burmistrz – to nie jest z kanalizacji, z aglomeracji. 
Pan Franciszek Przynoga – Radny – z aglomeracji,  a państwo zaoferowaliście oczyszczalnie 
przydomowe lub inne zbiorniki ścieków, z tego pisma tak wynika, to jak to się ma do naszej 
oczyszczalni ścieków miasta Iłowej i oczyszczalni przydomowych. 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – należy stwierdzić, czy podjęcie tej 
uchwały zamyka drogę do ewentualnej rozbudowy tej sieci kanalizacyjnej, czy nie. 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – nie, jeszcze raz mówię, ja jestem za tym, żeby tam 
kanalizacja była tylko, że to już nie musimy skończyć do 2015 roku. Możemy to w dowolnym 
czasie robić. W ogóle nie zamyka nam to drogi. 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – po prostu nie grożą nam już kary. 
Pan Franciszek Przynoga – Radny – w każdym razie to nie zamyka drogi, żeby np. w 2016 roku 
wybudować tam kanalizację. 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – nie. 
Pan Jerzy Rodak – Radny – ja myślę, że z protokołu jednoznacznie powinno wyniknąć, że Rada nie 
zamyka drogi, że w przyszłości będzie tam można kanalizację wybudować. 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – takie stwierdzenie padło i taki zapis będzie 
w protokole z sesji. 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – aglomeracja tylko mówi jaki teren musi być do końca 
2015 roku skanalizowany. 
Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 11 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 (Fr. Przynoga, Z. Czarnota) 
 
Ad. II pkt 6 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej   
za przyjęciem protokołu głosowało – 13 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 

W tym miejscu pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 min. przerwę w 
obradach (godz. 16

55
) i poinformował, że po przerwie obrady będzie prowadził pan Anatol Smaga – 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 
Po przerwie (godz. 17

05
) zostały wznowione obrady. 

Pan Anatol Smaga – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że o obradach uczestniczy 12 
radnych (nieobecny pan Przewodniczący Rady Miejskiej) i przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad tj. odpowiedzi na interpelacje radnych i udzielił głosu panu Burmistrzowi. 
 
Ad. II pkt 7 – Odpowiedzi na interpelacje radnych 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz  
Pan radny Goc – ulica Jaśminowa, kanalizacja, czy termin zapisany będzie ostateczny – tak jak 
powiedziałem w swoim sprawozdaniu określiliśmy już kwotę niezbędną do tego, żeby to 
zrealizować, cena z wykonawcą jest uzgodniona, czyli praktycznie trzeba tylko kwoty w budżecie, 
która pozwoliłaby mi na aneksowanie umowy co do kwoty i tą kwotę też tutaj państwu podałem. 
Czyli od sesji, na której będzie zmiana w budżecie z propozycją ujęcia jakby dodatkowych 
wydatków związanych z nowym projektem kanalizacji na ul. Jaśminowej. Tak myślimy, że będzie 
to w granicach do miesiąca, wszystko zależy od aury. Myślę, że tutaj duży wkład  mogą mieć 
warunki atmosferyczne, bo jest to teren podmokły i  wzrost tych kosztów jest spowodowany m.in. 
tym, że trzeba odwodnić ten teren. A więc im więcej będzie padało, ty dłużej trzeba będzie 
odpompowywać. Czyli tutaj ta zależność jest, to już nie chodzi o sam fakt zrobienia wykopu i 
położenia rury, bo to szybko się robi, natomiast jest kwestia odwodnienia tego wykopu, żeby 
pozbyć się wody, bo inaczej się rur nie ułoży. 
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Odnośnie nieczystości obok Intry, PKP – tutaj w dalszym ciągu nie jest uregulowana sprawa 
związana z drogą powiatową, czyli cały ten teren jest PKP. 
Pan Radny Goc – tak tylko, że PKP nie zaśmieca tego terenu, chodzi przede wszystkim o tych 
kierowców tirów, żeby wymusić na nich, bo to oni zostawiają  taką wizytówkę. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – tak, ale my możemy tylko mieć wniosek do właściciela gruntu, 
tak samo jak w przypadku ogrodnictwa, tak samo w przypadku właśnie tej działki możemy tylko 
wnioskować do właściciela działki, na której są śmieci o uporządkowanie, bo do kierowców nie 
możemy. Dlatego do PKP będziemy musieli wystąpić z takim wnioskiem. 
Pan Radny Goc – czyli ci kierowcy nie powinni na tym terenie PKP w ogóle stawać. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – to zależy od właściciela, czy im pozwala, czy nie. 
Pan Radny Goc – nie wiemy, czy pozwala, jeżeli pozwala to niech to uprzątnie po nich. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – albo zabroni im parkowania. 
Odnośnie zapytań dotyczących „Orlika” przekażemy te uwagi dotyczące funkcjonowania pani 
Dyrektor Żarskiej, żeby odpowiedziała na piśmie. 
Pan Radny Goc – rozumiem, że to co pan wspomniał o tym, że wszystkie te sprawy co do 
kwalifikacji zostały już wyjaśnione, to umowa będzie już podpisana  na pełny etat, tak? 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – ja jestem zdziwiony, że jest na ½ etatu, oczywiście pani Żarska 
decyduje o tym, ale powinna wykonywać Uchwałę, którą państwo ustaliliście Regulamin 
funkcjonowania. I Turaj to funkcjonowanie powinno być zapewnione. Dlatego prześlę zapytanie, 
bo jestem też zaskoczony takim stanem rzeczy. Ta odpowiedź będzie na piśmie. 
Odnośnie interpelacji pana radnego Janczyka, ponieważ niemal wszystkie dotyczą jednej inwestycji 
– wodociągu, również na piśmie tutaj odpowiemy, bo nie wiem, czy były jakieś nieprawidłowości 
przy odbiorze stwierdzone, czy Wykonawca ma je jeszcze poprawić, czy nie. Trzeba po prostu 
zobaczyć protokół i wtedy odpowiedzieć, jak również te usterki, które pan w tej chwili zgłasza 
również trzeba zobaczyć i jeżeli to jest w kwestii Wykonawcy, to powinien to poprawić. 
Odnośnie pogłębienia rzeki Czerna – wie pan o tym, że to jest w zarządzie Wojewódzkiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych i to nie jest kompetencja Gminy prowadzenia tam inwestycji, 
zresztą w budżecie nie ma przewidzianych takich środków. Pogłębienie rzeki Czerna jest w 
kompetencji Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych i tam należy się zwracać. 
Więc jeśli pan jako mieszkaniec, albo inni mieszkańcy wsi Czerna uważają, że trzeba rzekę 
pogłębić, to trzeba. My oczywiście ze swojej strony cały czas alarmujemy o tym, że jest taka 
potrzeba, o tym, że są wywroty, że są zatamowania, jeżeli cokolwiek zauważymy, albo mamy 
sygnał od państwa, to oczywiście kontaktujemy się z Zarządem Melioracji i Urządzeń Wodnych. 
Tak też jest z tym pogłębianiem, kiedyś było obiecane, że będzie pogłębiana rzeka Czerna, ale nie 
słychać nic o tym programie. Także Urząd Marszałkowski najprawdopodobniej w planach tego nie 
ma.  
Pan radny Laskowski – na jakim etapie jest Strategia Rozwoju Gminy – chciałem tutaj państwa 
poinformować, że zostały zakończone negocjacje z firmami, które były rozpatrywane do wykonania 
Strategii i w tej chwili wyłoniliśmy jedną firmę, z którą zostanie podpisana umowa. Właściwie w 
tym tygodniu powinna być, ale w związku z tym, że mnie nie będzie, to w przyszłym tygodniu na 
początku jestem umówiony, żeby tą umowę podpisać, no i zaczną prace nad Strategią. 
Dzikie wysypisko na ul. Traugutta za blokiem nr 26  i za placem targowym – odnośnie placu 
targowego pani Balik poinformowała mnie, że zostało zlecenie już dokonane i prawdopodobnie 
dzisiaj zostało to posprzątane, natomiast za blokiem nr 26 trzeba to sprawdzić i zobaczyć, czy to 
jest też dzikie wysypisko na naszym terenie, czy na jakimś prywatnym. Musze powiedzieć, że 
kwota przewidziana w budżecie na likwidację dzikich wysypisk szybko się wyczerpuje, także może 
dojść do takiej sytuacji, że państwa zgłoszenia nie będą realizowane, bo są realizowane do 
momentu kiedy te środki są, chyba, że państwo przeznaczycie większe środki na ten cel. 
Śmieci koło stawu w parku – szkoda, że ktoś złośliwie wręcz dokonuje takiego aktu, dlatego, że 
staramy się naprawdę o to, żeby ten park był czysty i myślę, że tutaj w ramach utrzymania parku 
również ten staw jest uwzględniony i w związku z tym ZGKiM też powinien zadbać o to, żeby te 
śmieci zniknęły.  
 
 
 
 
 



17 
 
Odnośnie odpowiedzi na pana interpelację z poprzedniej sesji – poinformował pan mnie, że Ks. 
Proboszcz panu taką informację o przebiegu spotkania przekazał, ja jeszcze rozmawiałem z panią 
Sową, nasze odczucia były inne, ale tu nie chodzi o to jakie odczucia, trudno mi tutaj rywalizować 
jakby z autorytetem moralnym Ks. Proboszcza i mówić coś innego, ja tylko patrzę na fakty, które 
później nastąpiły. Czyli pierwszy fakt to taki, że państwo powzięliście informację o takiej 
propozycji i stąd państwa wniosek, żeby wystąpić do Zgromadzenia Księży Misjonarzy o 
przekazanie tego obiektu i taki wniosek został przesłany. Ponieważ to są dosyć istotne rzeczy może 
przeczytam treść zapytania, które przesłałem: „ W związku z wnioskiem Komisji ds. Publicznych 
Rady Miejskiej w Iłowej uprzejmie proszę o określenie możliwości przejęcia przez Gminę Iłowa 
nieruchomości po Wincentyńskim Centrum Pomocy Rodzinie zlokalizowanej na działce nr 532 
obręb Iłowa.” I tutaj nie ma mowy o tym, czy jest to dzierżawa, czy jest to kupno, czy jest to za 
symboliczną złotówkę, żadnych warunków, tylko o określenie możliwości, czy w ogóle są jakieś 
możliwości, czy nie. I w związku z tym uzyskałem odpowiedź właściciela tej nieruchomości: „W 
odpowiedzi na pismo (i tutaj jest Nr naszego pisma) dot. nieruchomości po Wincentyńskim 
Centrum Pomocy Rodzinie w Iłowej pragnę poinformować, że sprawa ta nie będzie rozpatrywana 
podczas posiedzenia Rady Prowincji w najbliższym czasie.” Czyli właściciel powiedział, że nie 
zajmie stanowiska w ogóle, czy coś można z tym zrobić, czy nie można. W związku z tym, że na 
kazaniu Ks. Proboszcz powtórzył, że taka możliwość była wystąpiłem ponownie i teraz przeczytam 
państwu co napisałem „Zwracam się z ponowną prośbą o przekazanie Gminie Iłowa nieruchomości 
przy ul. Żagańskiej w Iłowej – działka Nr 532/2, dotychczas wykorzystywana przez Wincentyńskie 
Centrum Pomocy Rodzinie. Ośmielam się po raz drugi zwracać tej sprawie po przekazaniu 
informacji przez Ks. Proboszcza Tadeusza Lubiatowskiego (kazanie w dniu 12.01.2014 r.), iż 
Zgromadzenie Księży Misjonarzy Św. Wincentego a’ Paulo  jest skłonne przekazać Gminie Iłowa 
w/w nieruchomość za symboliczna złotówkę. Jest to dla nas bardzo radosna informacja, gdyż do 
czerwca 2012 roku tj. do czasu wypowiedzenia Gminie przez Ks. Proboszcza umowy dzierżawy, w 
nieruchomości tej prowadzona była działalność Gminnej Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi 
i Narkomanii, działała Świetlica Socjoterapeutyczna dla dzieci z rodzin dysfunkcyjnych oraz Grupa 
Wsparcia Anonimowych Alkoholików. Gmina przywróci dotychczasowe funkcje, a dodatkowo w 
nieruchomości tej planujemy umieścić Ośrodek Pomocy Społecznej. Mogę zapewnić, że pozyskana 
nieruchomość zostanie wykorzystana na prowadzenie dzieł pomocy najbardziej potrzebującym, 
zgodnie z celami Zgromadzenia.” I na to pismo odpowiedzi nie ma. Nie wiem jaka jest zależność 
tutaj, czy upoważnienie do decydowania nieruchomościami przez właściciela, czyli Zgromadzenie 
–  upoważnienie Ks. Proboszcza do tego co z tą nieruchomością robić, ale wyraźnie widać, że 
właściciel ma odmienne stanowisko. Czyli Zgromadzenie Księży Misjonarzy, które dysponuje 
faktycznie tą nieruchomością raz nie zajmuje stanowiska, a drugim razem, na razie nie mam 
odpowiedzi. Mam nadzieję, że będzie pozytywna. 
Pan Anatol Smaga – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – panie Burmistrzu gwoli 
sprostowania, wszystko to jest prawda, to co tutaj się mówi, ale ja byłem akurat w tej grupie, gdzie 
żeśmy się udali do Ks. Proboszcza, kiedy żeśmy się dowiedzieli, że jest do przejęcia Wincentyńskie 
Centrum Pomocy Rodzinie, chodzi tylko o to, że to jest czas za późno. To wcześniej Ks. Proboszcz 
rozmawiał z panem Burmistrzem i z panią Sową, natomiast kiedy my już poszliśmy to już termin 
się wyczerpał, to był termin tylko do października i Ks. Proboszcz powiedział, że termin był można 
było przyjąć i wszelkie warunki byłyby przyjęte, natomiast po tym terminie On już stracił swoje 
kompetencje na rzecz Wicentyńskiego Centrum i tam Generał już się wyraźnie wypowiedział, teraz 
decyzje podejmują oni. Do tego czasu można było przejąć i tylko o to nam chodzi o nic więcej. 
Czasowo to wyglądało tak, że kiedy my żeśmy się dowiedzieli, że coś takiego miało miejsce, to już 
było za późno. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – ja śmiem przypuszczać, że nigdy takiej szansy nie było, ale po 
prostu ja nie widzę przeszkód prawnych żadnych w tym, żeby takie obietnice spełniać. 
Nieruchomość jest w dalszym ciągu do kupienia, do przekazania, do zrobienia cokolwiek, wręcz 
odwrotnie mogę powiedzieć, że w tej chwili jako niezagospodarowana też ulega pewnej degradacji. 
Tak więc dla mnie to jest dziwna sytuacja, kiedy ktoś mówi, że chce dać, a potem mówi 
przepraszam bardzo, ale jest za późno. A nieruchomość dalej niszczeje i nie jest zagospodarowana. 
Dla mnie to jest naprawdę dziwne i dziwię się państwu, że w taki sposób to oceniacie czasowo. 
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Odnośnie placu zabaw w Janowie – ten temat faktycznie był już dawno poruszany i dziwię się, że 
też w budżecie gminy nie zostały środki na ten cel przez państwa zapewnione, żeby to poprawić. 
Myślę, że jest ten wniosek jak najbardziej słuszny i prosiłbym o wskazanie źródła sfinansowania 
tego wydatku w budżecie gminy. 
Odnośnie stanu drogi na ul. Młyńskiej i na ul. Kolejowej – chcę powiedzieć, że mam ustną 
informację od Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich, że ul. Kolejowa zostanie pokryta nowym 
dywanikiem, będzie nowa warstwa asfaltu dawana. W związku z tym oni nie lepią tych dziur tylko 
je troszeczkę wyrównują do czasu położenia dywanika. Taką mam informację.  
Pan Radny Rodak – ja rozumiem, tylko na co dzień już dzisiaj ciężko się jeździ ul. Kolejową, tam 
się zapada. Po prostu cały czas na bieżąco trzeba uzupełniać, bo wiadomo, że tir przejedzie przez te 
odcinki, które zostały wycięte i wyciągnie ten tłuczeń, który tam jest. Oni muszą to uzupełniać, to 
jest droga publiczna. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – jeżeli chodzi o ul. Młyńską, to faktycznie tutaj poprosiliśmy 
nawet, bo przecież przez ich inwestycje ul. Młyńska jest w fatalnym stanie, bo jest zwiększony 
ruch. I w związku z tym oni częściowo poprawili, ale tutaj będziemy oczywiście w miarę 
posiadanych środków to co możemy poprawiać nie tylko na tej drodze, tylko w ogóle na 
wszystkich. 
Odnośnie ul. Borowskiej i pożaru – tutaj praktycznie się już wypowiedziałem włącznie z tą działką 
przy PKP. Wystąpimy do właściciela o reakcję,  o uporządkowanie. 
Karo – Plast – odpowiedziałem już na pismo, które pan czytał. Oczywiście uważam, że trzeba to 
poprawić i w najbliższym czasie będziemy poprawiać tą drogę również. Na utwardzenie, tak jak 
wnioskował Karo – Plast nie ma środków. I w związku z tym również do państwa zwróciłem się z 
prośbą o określenie swojego stanowiska i ewentualnie w przypadku pozytywniej opinii 
sfinansowanie tego i znalezienie w budżecie środków na ten cel. 
Pytanie pierwsze pana Przynogi dotyczące kursu autobusu –  wystąpienie do Zielonej Góry, żeby 
był kurs z Iłowej do Zielonej Góry – trudno mi odpowiedzieć w tej chwili panu jakie my mamy 
możliwości prawne wystąpienia do operatorów, którzy na tym rynku działają, czy to nie pociągnie 
przypadkiem  za sobą również z ich strony żądania dofinansowania do autobusu, ale jeżeli będą 
możliwości prawne to oczywiście wystąpimy. My zbadamy możliwości prawne wystąpienia, tak się 
umówmy, odpowiemy panu co nam jest potrzebne, a pan określi dalej co mieszkańcy chcą (o której 
godzinie, jak duży ten autobus itd.), bo też wniosek musimy umotywować, to pan zna w tej chwili 
motywacje. Na to pytanie na piśmie odpowiemy panu. 
Pan Franciszek Przynoga – Radny – chodzi mi o to, czy będzie pan rozmawiał z właścicielami 
budynków o możliwości współfinansowania, bądź znalezienia środków z innych źródeł (to są 
budynki zabytkowe), czy od Konserwatora Zabytków, czy z Ministerstwa. Pytam, czy takie 
spotkanie planuje pan zrobić. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – to nie ja planuję,  tylko pan Przewodniczący raczej planuje, 
chciałbym państwu przypomnieć, że w gazecie „Lokalnej” ukazał się artykuł, w którym pan 
Przewodniczący wypowiedział się, iż Rada zajmie się sprawą odnowienia elewacji na Pl. Wolności. 
Prosiłem chyba pół roku temu, albo i dłużej o pisemną odpowiedź na to zagadnienie pana 
Przewodniczącego, nie mam odpowiedzi do dzisiaj na żadne pytanie, które postawiłem, gdzie 
wobec państwa pan Przewodniczący obiecał, że odpowie na te pytania na piśmie. Ja nie ma tych 
odpowiedzi na piśmie  i nie zamierzam również odpowiadać za coś, co pan Przewodniczący ma mi 
odpowiedzieć. Bo jeżeli pan żąda ode mnie odpowiedzi na piśmie, to ja nie wiem co państwo 
ustalicie w tym zakresie. Państwo macie to ustalić, czy będziecie to odnawiać, na jakich zasadach, 
czy jakieś środki chcecie przeznaczyć z budżetu na ten cel, to przecież jest zagadnienie, które 
państwo chcecie rozwiązać. A więc proszę przyjąć do wiadomości, że jest to temat wywołany 
jeszcze przez pana Przewodniczącego wcześniej, zresztą te wszystkie zadania, które tutaj 
wymieniałem to wszystko leży w państwa kompetencjach,  jest jedno wielkie niezrozumienie jakby 
w tym sensie. Państwo jesteście organem stanowiącym, ja jestem organem wykonawczym, a więc 
ja nie mogę stanowić za państwa, jeżeli mam stanowić to nie ta funkcja.  
Pan Franciszek Przynoga – Radny – my stanowimy, ale pan przedstawia. 
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Pan Adam Gliniak – Burmistrz – państwo chcecie decydować, ale jakbyście nie mieli żadnego 
pomysłu ani wiedzy, ja tak to odbieram. Macie pretensje, ale nie ma żadnych działań zmierzających 
do rozwiązania tych problemów. Problemy są sygnalizowane i kto ma je rozwiązać? One nie są 
rozwiązane . Ja ich rozwiązywać nie będę, bo jeżeli ja próbuję coś rozwiązać to państwo 
wprowadzacie swoje zmiany i nie pytacie się mnie, czy tak ma być, czy co jest lepiej. To znaczy, że 
wiecie lepiej co trzeba do budżetu wprowadzić, co z tego budżetu wyrzucić. Co ja mogę wam 
podpowiadać, jak wy lepiej wiecie, to tylko proszę, żeby te problemy rozwiązać, które stoją przed 
Gmina, bo to źle wpływa na rozwój Gminy, bo jest zastój teraz, zastój w sensie takim, że nie są 
podejmowane decyzje, czy rozwiązywane problemy, które nurtują ludzi. To co pan mówił również 
o mieszkaniach komunalnych. Podniesienie czynszu, jak to wpłynęło na stan mieszkalnictwa.  
Przecież został ustalony program gospodarki mieszkaniami, został ustalony wyższy czynsz, miały 
być remonty, czy są te remonty, czy w jakim zakresie, ale to wszystko państwo oceniacie. Jeżeli 
ocenicie, że to nie działa, to trzeba wymyślić coś innego i tutaj jest też pole do popisu dla państwa, 
nie dla mnie.  
Następny problem, który pan poruszył, to jest problem bezrobocia. Zadał mi pan pytanie co ja 
robię, to odpowiedziałem na to co ja robię i uważam, że odpowiedziałem panu w tym sensie, żeby 
pan wiedział i miał też jakąś wiedzę, co można zrobić, czego nie można robić. Ma pan tutaj pewne 
propozycje powołania firmy konsultingowej, która będzie promować zrobienie Strategii, żeby 
zwalczać bezrobocie, ulgi dla przedsiębiorców, to wszystko jest państwa rola. Chce pan to 
zrealizować, popieram jak najbardziej, tylko proszę się za to zabrać. Ja się za pół roku pana 
zapytam, co pan zrobił w sprawie bezrobocia, bo w planie komisji nie ma ani słowa, ani jednej 
komisji Rady nie ma mowy o tym, żeby przeanalizować sposób wyjścia, czy obniżenia poziomu 
bezrobocia w Gminie. Proszę na to zwrócić uwagę. Proszę państwa, żeby na komisjach zająć się 
tymi problemami, przeanalizować je, podjąć jakieś decyzje. Państwo wypracujecie jakieś 
stanowisko, my pomożemy uchwały przygotować, ale tutaj jesteście państwo organem 
stanowiącym i ciągle jest taka przepychanka – my czekamy na pana propozycje. Ja nie będę dawał 
propozycji, bo państwo nie bierzecie tych propozycji pod uwagę, nie chcecie mnie słuchać. 
Pan Franciszek Przynoga – Radny – panie Burmistrzu chciałem się jeszcze odnieść do tych 
budynków komunalnych, ponieważ komisja budżetu tak jak napisałem w interpelacji kilka razy 
składała wnioski, żeby tą uchwałę zmienić. Był projekt uchwały, żeby zmienić zapis, że też 
dofinansowanie jest z czynszu, z innych i też z budżetu gminy można to zrobić, bo inne gminy też 
dotacje dają do ZGKiM, żeby te remonty zrobić. Bo jak kiedyś też mówiłem, że nie naskładamy z 
czynszu na remont, tylko poprzez zasilenie z budżetu gminy można to zrobić. Komisja budżetu 
składała kilka razy takie wnioski, a pan mówi, że nie można… 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – z tego co pamiętam któraś komisja być może, że państwa zajęła 
się tą sprawą, był nawet jakiś wniosek zmian, było powiedziane co jest zgodne z prawem, a co nie 
jest zgodne z prawem i dalej już nie było pracy nad tym. Także śmiercią naturalna jakby umarła ta 
uchwała, te zmiany, które państwo proponowaliście. Natomiast to nie jest kwestia zmian tylko 
uchwały, tutaj państwo musicie mieć świadomość, że trzeba w budżecie zejść z jakiś wydatków i 
dać na tą drugą ważną rzecz. Czyli jeżeli mam na sercu podniesienie stanu mieszkań komunalnych, 
to schodzę z wydatków, które uważam za mniej ważne, a daję na to, bo uważam, że to jest ważne. I 
wiem dlaczego to jest ważne. Każda taka decyzja niesie pytania mieszkańców i trzeba znać 
odpowiedzi.  Także naprawdę trzeba to wszystko przeanalizować i próbować rozwiązać w jakiś 
sposób. Taki, żeby nie pokrzywdzić kogoś, ale mimo wszystko zawsze trzeba mieć w głowie to, że 
te środki z budżetu niestety trzeba wydatkować, a na wszystko na pewno nie starczy. 
Samochód dla Policji – ja nie mówiłem tutaj tego szczegółowo nie specjalnie i tak to pismo 
zostanie przesłane do państwa, bo i pismo o samochodzie i następne pismo się pojawiło na temat 
dofinansowania dodatkowej pracy policjantów ze strony samorządu, tam jest kwota powyżej 10 tys. 
złotych, ja jestem za tym, żeby to zrobić, żeby zapewnić bezpieczeństwo większe. Tylko trzeba 
zadać sobie pytanie, czy to jest droga, żeby to bezpieczeństwo zapewnić. I stąd moje pytanie do 
pana Komendanta dzisiaj, które państwo słyszeliście, bo ja zrozumiałem z tego pisma, że jeżeli my 
nie damy tych pieniędzy, to bezpieczeństwa nie są w stanie nam zapewnić. A co to znaczy 
zapewnić bezpieczeństwo? Jeżeli ja zgłaszam, że jest potrzeba zwiększenia patrolu, bo chuligani 
coś tam robią to znaczy, że jakiś policjant musi to przypilnować, bo tam jest niebezpieczeństwo i 
musi to odwrócić na bezpieczeństwo,  na miejsce bezpieczne.  
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A więc zapewnienie bezpieczeństwa tutaj też jest określone granicą, żeby nie być gołosłownym 
mam tutaj  ustawę o Policji –  koszty związane z funkcjonowaniem Policji są pokrywane z budżetu 
Państwa. Czyli nie może być takiej sytuacji, że bezpieczeństwo mieszkańców zależy od tego, czy 
my damy pieniądze, czy my ich nie damy. Czy państwo orientowaliście się np., czy Gmina 
Wymiarki i Gozdnica dały pieniądze na samochód? Z tego co wiem nie mają budżecie tego. 
Pan Mieczysław Laskowski – Radny – takie były założenia, ale tego nie sprawdzałem. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – musicie państwo to rozważyć i również wskazać źródło 
sfinansowania tego. Dlaczego ja nie dałem tego samochodu do budżetu, bo nie miałem gdzie tego 
zmieścić. Taka jest prawda, bo gdybym miał jakieś pieniądze, to dałbym te 7 tysięcy złotych, bo 
wniosek był o 7 tysięcy złotych na dofinansowanie samochodu. Dlatego go nie ma. Jeżeli będą być 
może jakieś oszczędności na niektórych zadaniach, wtedy państwo możecie jakby rozważyć, czy 
ewentualnie nie przerzucić i na to, ale widzimy, że dochody nam spadają, bo subwencja oświatowa 
została zmniejszona o 140 tysięcy złotych, czyli już na szkołach mamy 140 tys. zł mniej i tutaj też 
trzeba szukać pieniędzy plus wydatki, gdzie spływają ciągle dodatkowe wnioski i te wnioski, 
żebyście państwo wiedzieli jaki jest zakres tego wszystkiego też państwo macie do rozpatrzenia. A 
więc też trzeba się patrzeć na to, czy jest ważny wniosek, czy nie jest ważny. Bo tak jak np.  tutaj 
była ta odpowiedź na temat drogi, państwo nie szukajcie usprawiedliwienia, czy ktoś ujął, czy nie 
ujął, bo akurat tutaj w tym przypadku nie zostało ujęte, bo nie mogło być ujęte.  
Pan Franciszek Przynoga – Radny – ale sam pan wie, że w budżecie nie ma pieniędzy na ten cel. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – to tak trzeba odpowiedzieć, że nie ma pieniędzy. 
Pan Sołtys z Żagańca – droga w prawo od dęba oraz mostek na rzece – z tego co państwo wiecie nie 
była podejmowana żadna uchwała w sprawie przejęcia tej drogi, ona należy do dróg krajowych 
jeszcze, chociaż w pobliżu nie ma żadnej drogi krajowej, ale kiedyś status drogi Żagań – Iłowa był 
krajowy i w dokumentach ta droga została. Nie wiem, czy się coś tam zmieniło, rzeczywiście trzeba 
by było to uregulować, że to była droga gminna. No i utrzymać ten stan techniczny, bo przecież są 
tam nasi mieszkańcy i nikt tam nie będzie drogi, czy powiatowej, czy wojewódzkiej robił. Tak więc 
tutaj postaramy się przyśpieszyć to. Natomiast jeżeli chodzi o mostek na rzece, to tak jak 
informowałem na poprzedniej sesji, nikt się do tego mostku nie przyznaje, Zarząd Melioracji i 
Urządzeń Wodnych, bo to jest na ich działce ten mostek –  ta kładka nie ma również dokumentów 
na to, że jest to postawione z jakimś zezwoleniem, zgłoszeniem, czy z czymkolwiek. A więc jest to 
w tej chwili traktowane jako budowla bez pozwolenia. Trudno mi powiedzieć jaka będzie decyzja 
Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych, na razie nie rozbierają tego, co już jest pozytywnym 
objawem. Przypomnę, że ten mostek powstał w wyniku ćwiczeń wojskowych.  
Odnośnie zbierana plastików – to co mówiłem, mamy uwagi od wielu mieszkańców Iłowej i 
różnych miejscowości i tutaj od pana uwagę dot. terminu zbierania – oczywiście będziemy tutaj 
interweniować, bo musimy wyegzekwować te terminy, to nie może być tak, że firma wygrała 
przetarg i w tej chwili nie wywiązuje się z tego do czego się zobowiązała.  
 
Ad. II pkt 8 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Anatol Smaga –  Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XXXV sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej. 
Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 20 stron, ponumerowanych od 1 do 20. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 14
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